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Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanlığı 
ile Radyo ve Televizyon Üst Kurulu 
(RTÜK) ve Diyanet İşleri Başkanlığı 
tarafından düzenlenen 4. Uluslararası 
Medya ve İslamofobi Forumu, 
“Küresel ve Yerel Boyutlarıyla Medya 
ve İslamofobi” teması ile Ankara 
ATO Congresium Kongre ve Sergi 
Merkezi’nde düzenlendi. 
Cumhurbaşkanlığı Özel Kalem 
Müdürü Büyükelçi Doç. Dr. Hasan 

Doğan, 15 Mart’ın Uluslararası 
İslamofobiyle Mücadele Günü olarak 
tescillenmesinin bir farkındalık 
oluşturduğunu belirtti. ‘Küresel 
Boyutlarıyla İslamofobi’ başlıklı 
oturumda, Filistin’in Ankara 
Büyükelçisi Faed Halid Abd Mustafa, 
Gazze’deki katliama ve bu esnada 
küresel medyada ele alınan konulara 
dikkat çekti. 

Kayseri Valiliği himayesiyle, Erciyes 
Üniversitesi’nin katkılarıyla, Abdullah 
Gül Üniversitesi AGÜ BioGen 
Topluluğu ve AGU uniBiotech 
Kulübü tarafından düzenlenen 
Sağlık ve Yaşam Bilimleri Öğrenci 
Kongresi Erciyes Kültür Merkezi’nde 
gerçekleştirildi.

s11

DentBioChem firmasının Dentoleum 
isimli yeni projesinde görev alan dört 
akademisyenden biri olan Doç. Dr. 
Serkan Dayan, diş hassasiyetinin 
çözümü olan yeni projelerini anlattı.
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Erciyes Üniversitesi bünyesinde yer 
alan merkezlerden biri olan Kayseri 
Uygulama ve Araştırma Merkezi 
(KAYHAM), Kayseri tarihine ışık 
tutuyor. Merkez, Kayseri ile ilgili 
bütün kaynakları bir araya toplayarak 
araştırmacıların hizmetine sunmayı 
amaçlıyor.

Diş Hassasiyetine Yeni Çözüm: ‘Dentoleum’Kayseri Tarihine Işık Tutan KAYHAM

1998 yılında Ankara’da dünyaya gelen Esra Ersoy, 2021 yılında Başkent Üniversitesi Halkla İlişkiler ve Tanıtım 
Bölümünden mezun oldu. Gençlik ve Spor Bakanlığı’nda Proje Koordinatörü olarak görev almakta olan Esra 
Ersoy, aynı zamanda Gençlik ve Spor Bakanlığı bünyesinde hizmet veren Gençlik Radyosu’nda ‘Hayalin Gücü’ 
isimli radyo programı ile çalışmaya devam ediyor. 
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Serebral Palsi ile 
Yaşam: ‘Hayalin Gücü’
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Havayı, Suyu, Toprağı 
Koruyorlar
Türkiye’deki ilk beş tesis içinde 
gösterilmekte olan tesis hakkında 
bilgiler veren, Kayseri İleri Biyolojik 
Atık Su Arıtma Tesisi İşletme Şefi 
Çevre Mühendisi Fevzi Durmuş, “Biz 
burada havayı, toprağı, suyu korumuş 
oluyoruz” dedi. 
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Gelengilere Ne Oldu?
Erciyes Üniversitesi kampüsünde 
bulunan gelengiler, ‘Anadolu Sincabı’ 
olarak da biliniyor. Son yıllarda 
sayılarında yüksek oranda düşüş  
gözlenen gelengiler hakkında ERÜ 
Veterinerlik Fakültesi Histoloji 
ve Biyoloji Anabilim Dalı Başkanı 
Prof. Dr. Feyzullah Beyaz, gelengiler 
hakkında bilgiler verdi.  
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4. Uluslararası Medya ve 
İslamofobi Forumu

Sağlık ve Yaşam Bilimleri 
Öğrenci Kongresi
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Erciyes Üniversitesi tarafından 
düzenlenen ‘Birim İç Değerlendirme 
Raporu Hazırlanması Eğitim ve 
Bilgilendirme Toplantısı’ Nurcan 
Çetinsaya Konferans Salonu’nda 
gerçekleştirildi. 
Toplantıya Rektör Yardımcısı ve 
Kalite Komisyonu Başkan Vekili Prof. 
Dr. Hakan Aydın, Fakülte Dekanları, 
Üniversite ve Birim Kalite Güvence 
Komisyon Üyeleri ve akademisyenler 
katıldı.

Açılış konuşmasını gerçekleştiren 
Prof. Dr. Hakan Aydın: “Her yıl 
üniversiteler YÖKAK Değerlendirme 
Kılavuzuna uygun olarak kurum 
iç değerlendirme raporunu 
hazırlamaktadır.” dedi. Olgunluk 
düzeyi yüksek bir kurum iç 
değerlendirme raporunun ancak yıl 
içerisinde iç kalite güvence sistemi 
ve iç değerlendirme çalışmalarının 
etkin ve etkili gerçekleştirilmesiyle 
mümkün olabileceğini belirten Prof. 
Dr. Aydın: “Bu yıl da üniversitemizde 
kurum iç değerlendirme raporuna 
veri sağlayacak şekilde birim iç 
değerlendirme raporu, güncellenen 
sürüm 3.2 kılavuzuna uygun 
olarak hazırlanacaktır. Kurum 
iç değerlendirme raporu hazırlık 
süreci kurumumuzun kurumsal 
dış değerlendirme, kurumsal 

akreditasyon, izleme ve ara 
değerlendirme süreçlerinde en üst 
düzeyde fayda görmesini sağlayan 
önemli fırsatlardan biridir. Bu nedenle 
3.2 kılavuzuna uygun olarak hem 
birimlerimizi hem de üniversitemizi 
doğru olarak yansıtacak rapor 
hazırlamamız önem taşımaktadır.” 
şeklinde konuştu.
İletişim Fakültesi Kalite Komisyon 
Üyesi Prof. Dr. Mustafa Koçer, Birim 
İç Değerlendirme Raporu Sürüm 3.2’ 
deki değişiklikler hakkında bilgiler 
verdi.
Bilgi İşlem Daire Başkanlığı Web 
Uygulamaları Birim Sorumlusu Kalite 
Komisyon Üyesi Kerim Malkoç, ERÜ 
Birim İç Değerlendirme Yazılımı 
hakkında bilgilendirme yaptı. 
Toplantı soru cevap etkinliğinin 
ardından sona erdi.

4. Uluslararası 
Medya Ve 

İslamofobi 
Forumu

Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanlığı 
ile Radyo ve Televizyon Üst Kurulu 
(RTÜK) ve Diyanet İşleri Başkanlığı 
tarafından düzenlenen 4. Uluslararası 
Medya ve İslamofobi Forumu, 
“Küresel ve Yerel Boyutlarıyla Medya 
ve İslamofobi” teması ile Ankara 
ATO Congresium Kongre ve Sergi 
Merkezi’nde düzenlendi.  
Düzenlenen foruma Cumhurbaşkanlığı 
Özel Kalem Müdürü Büyükelçi Doç. 
Dr. Hasan Doğan, Cumhurbaşkanlığı 
Devlet Arşivleri Başkanı Prof. Dr. Uğur 
Ünal, Dışişleri Bakan Yardımcısı Yasin 
Ekrem Serim, Kültür ve Turizm Bakan 
Yardımcısı Dr. Batuhan Mumcu, Filistin 
Ankara Büyükelçisi Dr. Faed Halid Abd 
Mustafa, Diyanet İşleri Başkanı Prof. 
Dr. Ali Erbaş, RTÜK Başkanı Ebubekir 
Şahin, SETA Genel Koordinatörü Prof. 
Dr. Burhanettin Duran, Ankara Bilim 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Yavuz 
Demir, Erciyes Üniversitesi Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Hakan Aydın, 
SETA Vakfı Dış Politika Araştırmaları 
Direktörü Prof. Dr. Muhittin Ataman, 
RTÜK Başkan Yardımcısı Deniz Güler, 
öğretim üyeleri ve izleyiciler katıldı. 

15 Mart Uluslararası İslamofobiyle 
Mücadele Günü
Moderatörlüğünü Cumhurbaşkanlığı 
Devlet Arşivleri Başkanı Prof. Dr. Uğur 
Ünal’ın üstlendiği ‘Yerel Boyutlarıyla 
İslamofobi’ temalı oturumda, 
Cumhurbaşkanlığı Özel Kalem Müdürü 
Büyükelçi Doç. Dr. Hasan Doğan, 15 
Mart’ın Uluslararası İslamofobiyle 
Mücadele Günü olarak tescillenmesinin 
bir farkındalık oluşturduğunu 
belirtti. Avrupa’da son yıllarda İslam 
düşmanlığının artmasına dikkat çeken 
Doç. Dr. Doğan: “Almanya’da 2023 
yılında 686 İslam karşıtı suç işlendiği 
ve İngiltere’de camilere yönelik yüzde 
35 oranında saldırı düzenlendiği 
dikkate alındığında koca bir kitleye 

yönelmiş ciddi bir nefretin olduğu 
görülmektedir.” dedi.
“İslamofobinin temelinde duygusal ve 
psikolojik bir zemin vardır”
Moderatörlüğünü RTÜK Başkan 
Yardımcısı Deniz Güler’in yaptığı 
‘Küresel Boyutlarıyla İslamofobi’ başlıklı 
oturumda, Filistin’in Ankara Büyükelçisi 
Faed Halid Abd Mustafa, Gazze’deki 
katliama ve bu esnada küresel medyada 
ele alınan konulara dikkat çekti. 
Dünyanın Filistin ile ilgili çifte standartlı 
tutumunu eleştiren Büyükelçi Faed 
Halid Abd Mustafa, “Gözler önünde 
gerçekleşen katliamlar, Gazze’deki her 
şeyi yok etmiştir. Buradaki en önemli 
soruların başında medyanın nerede 
olduğu sorunsalı gelmektedir. Batı 
medyası olanları hiç olmamış gibi 
ya da olanları İslam’ın suçu olarak 
göstermektedir.” değerlendirmesinde 
bulundu.

RTÜK Başkanı Ebubekir Şahin, 
medyanın teknolojik gelişmelerle 
birlikte insanların algılarını ve 
davranışlarını etkileme gücünün 
arttığını belirtti. Özellikle sosyal 
medyanın hayatımızdaki etkisinin 
büyük olduğunu vurgulayarak, 
Müslümanların sistematik nefret 
söylemleriyle ötekileştirildiğine 
dikkat çekti. Medyanın, İslam’a ve 
Müslümanlara yönelik olumsuz algıların 
oluşturulmasında önemli bir rol 
oynadığını ifade etti.
Törende konuşan Diyanet İşleri Başkanı 
Prof. Dr. Ali Erbaş, medyanın gündem 
belirlemedeki gücüne atıfta bulunarak 
basmakalıp düşüncelerden çok sayıda 

insanın etkilendiğini, yapay korku 
ve nefret söylemleriyle ayrımcılık 
ve kültürel ırkçılığın alabildiğine 
körüklendiğini, bütün Müslümanlara 
karşı düşmanca tavırlar sergilendiğini 
ifade etti. Geleneksel medya ile yeni 
medyadaki İslamofobik söyleme temas 
eden Prof. Dr. Erbaş, konuşmalarını 
şöyle tamamladı: “Kültürel ırkçılık 
ekseninde, kendini eşsizleştiren Batı’da 
süregelen ayrımcılık, psikolojik baskı 
ve fiziksel saldırı olaylarında ise medya 
büyük rol oynamaktadır. Bir sanal korku 
mekanizması haline getirilen medya 
vasıtasıyla çarpıtılmış imajı çerçevesinde 
Müslümanlara karşı yürütülen 
ötekileştirici ve ırkçı faaliyetler hız 
kesmeden sürdürülmektedir.”
Avrupa Birliği Temel Haklar Ajansı’nın, 
İslamofobi’yi İslam dinine mensup 
bireylerin maruz kaldıkları ayrımcılık 
olarak tespit etmesinin önemli bir 
kazanım olduğunu söyleyen Doç. Dr. 
Doğan, İslamofobi’nin bir dönüşüm 
içinde olduğunu ve bu dönüşümün 
kavramsal olduğu gibi kurumsal da 
olduğunu vurguladı. Doç. Dr. Doğan, 
İslam İşbirliği Teşkilatı bünyesinde 
kurulan İslamofobi Gözlemevi’nin bu 
kurumsal dönüşümün önemli bir örneği 
olduğunu söyledi.
Birinci oturumun son konuşmacısı Prof. 
Dr. İhsan Çapcıoğlu, İslamofobinin 
kavramsal analiziyle birlikte geleneksel 
medyadan dijital platformlara geçiş 
sürecine değindi.
İslamofobi’nin yerel boyutları 
üzerine odaklanılan forumun 
ikinci oturumunda, moderatörlüğü 
Cumhurbaşkanlığı Devlet Arşivleri 
Başkanı Prof. Dr. Uğur Ünal’ın 
üstlendiği bir panel gerçekleştirildi. 
Panelde Büyükelçi Doç. Dr. Hasan 
Doğan, SETA Vakfı Dış Politika Kıdemli 
Araştırmacısı Prof. Dr. Muhittin Ataman 
ve Uluslararası Balkan Üniversitesi 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Şener Bilalli 
konuşma yaptı.  İki oturumdan oluşan 
panel sona erdi.

‘Birim İç Değerlendirme 
Raporu Hazırlanması’
Eğitim ve Bilgilendirme 
Toplantısı

 Haber: Rabia Aydın
 Fotoğraf: Rabia Aydın

 Haber: Yaren Arangül
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Sağlık ve Yaşam 
Bilimleri Öğrenci 

Kongresi

Kayseri Valiliği himayesiyle, Erciyes 
Üniversitesi’nin katkılarıyla, 
Abdullah Gül Üniversitesi 
AGÜ BioGen Topluluğu ve AGU 
uniBiotech Kulübü tarafından 
düzenlenen Sağlık ve Yaşam 
Bilimleri Öğrenci Kongresi Erciyes 
Kültür Merkezi’nde gerçekleştirildi.
Gerçekleştirilen kongreye, Kayseri 
Valisi Gökmen Çiçek, Kayseri 
Büyükşehir Belediye Başkanı 
Dr. Memduh Büyükkılıç, Erciyes 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Fatih 
Altun, Abdullah Gül Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Cengiz Yılmaz, farklı 
üniversitelerden ve yurt dışından 
akademisyenler ile öğrenciler katıldı. 
TÜBİTAK Başkanı Prof. Dr. Hasan 
Mandal kongreyi çevrim içi takip etti. 
Kayseri Büyükşehir Belediye Başkanı 
Dr. Memduh Büyükkılıç, öğrencilerin 
yaptığı projelere destek sağlayarak her 

zaman yanlarında olacağını belirtti. 
Vali Gökmen Çiçek ise kongrenin 
hayırlı geçmesini temenni ederek tüm 
öğrencilere başarılar diledi.  
Abdullah Gül Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Cengiz Yılmaz, 
gerçekleştirdiği açılış konuşmasında 
bilim ve sürdürülebilirliğin öneminden 
bahsetti. Prof. Dr. Cengiz Yılmaz: 
“Bu kongrenin önemli bir özelliği 
de öğrenci kongresi olması. Bilim 
kongrelerinde bilim insanları ve 
hocalar bir araya gelerek konuşurlar 
ama burada sizler konuşacaksınız, 
çalışmalarınızı birbirinizle 
paylaşacaksınız.” diyerek öğrencilere 
seslendi.

“Bu programların sayısının 
artmasından yanayız”
Erciyes Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Fatih Altun, yaptığı konuşmada 
Avrupa Birliği çerçevesinde 

oluşturulan bazı projelerde, paydaşlar 
oluşturmaya çalıştıklarını söyledi. 
Prof. Dr. Fatih Altun: “Öğrenci 
kongrelerinin coşkuyla yapılıyor 
olmasından dolayı çok mutlu 
oluyorum. Ulusal ve uluslararası 
boyutta siz sevgili öğrencilerimizin 
düzenlemiş olduğu bu kongreyle bir 
araya gelmesi çok önemli değere 
sahiptir. Bu programların sayısının 
artmasından yanayız. Bizler bu 
süreçlerde her zaman sizin yanınızda 
olmak isteriz. Bu birliktelikleri, 
arkadaşlıkları, dostlukları devamlı 
ve akademik süreçlerde daha güçlü 
olarak paydaşlar geliştirmenizi ümit 
ediyorum.” şeklinde konuştu.
TÜBİTAK Başkanı Prof. Dr. Hasan 
Mandal, ‘Genç İnsan Kaynağımız 
Sağlık ve Yaşam Bilimleri Alanında 
Etki Sağlıyoruz’ başlığı altında çevrim 
içi sunum gerçekleştirdi. 
Kongre plaket takdimi ile sona erdi.

Erciyes Üniversitesi Mühendislik 
Fakültesi Konferans Salonu’nda, ‘6 
Şubat Depremlerine Mühendislik 
Bakışı ve Deprem Deneyimleri’ adlı 
konferans gerçekleştirildi. 
Erciyes Üniversitesi (ERÜ) 
Mühendislik Fakültesi tarafından 
düzenlenen etkinliğe, Erciyes 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Fatih 
Altun, İskenderun Üniversitesi Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Murat Örnek, 
Erciyes Üniversitesi Mühendislik 
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Ahmet 
Alper Öner, akademisyenler ve 
öğrenciler katılım sağladı. 

“Birer anıt yapılmasını öneriyorum”
Etkinliğin açılış konuşmasını 
gerçekleştiren Erciyes Üniversitesi 
Mühendislik Fakültesi Dekanı Prof. 
Dr. Ahmet Alper Öner, depremin 
unutulmaması gerektiğini vurguladı. 
Prof. Dr. Öner: “Acıları unutmadan 
insan yaşayamaz, unutmayanlar ya 
âşık olur şiir yazar ya veli ya deli olur. 
Normal insanlar unutmak zorundadır 
ama bazı şeyleri unutmamamız 
gerekiyor. Özellikle deprem gerçeğini 
unutmamamız gerekiyor. Birçok 
şehrimiz neredeyse harap oldu. Belki 
eski haline dönmesi on yıllar alacak. 
Bu şehirlere Atatürk büstünün yanına, 
meydanlara birer anıt yapılmasını 
öneriyorum. Böylece bizden sonraki 
nesillere; yaşanan depremde bu 
kadar insanımız vefat etti dikkat 
edin, aynı hatalara düşmeyin demek, 
birer işaret bırakmak için böyle bir 
öneride bulunuyorum. Unutmak 

istemiyoruz tabii ki, bunlar 
için önlemler alınacak. Daha 
önceki önlemlerimizle belki 
acılarımız daha da azaldı. 
Belki yönetmelikte yapılan 
değişiklikler olmasaydı çok 
daha büyük acılar çekecektik 
ama bunları tamamen 
azaltmak ve daha da azaltmak 
mümkün.” ifadelerini 
kullandı. 

“Acı hatıraların insan beyninden 
silinmesi kolay bir süreç değildir” 
6 Şubat depreminde aldıkları 
önlemlerden bahseden ERÜ 
Rektörü Prof. Dr. Fatih Altun: “Acı 
deneyim, acı tecrübeler söz konusu 
ise beyinlerin onu unutması çok 
kolay olmuyor. Çünkü insanların 
acı hatıraları söz konusu oluyor. 
Acı hatıraların insan beyninden 
silinmesi de çok kolay süreçler 
değildir. Ben aynı zamanda AFAD 
Bilim Kurul Üyesi olmam hasebiyle 
de aynı zamanda sürecin içerisinde 
olan bir bilim insanıyım. Hızlı bir 
şekilde organizasyon yaptık. 670 
depremzedemizin tedavi edildiği 
bir süreci yapılandırmış olduk. 
Maalesef 32 vatandaşımızı da bu 
tedavi süreçlerinde kaybettik. Kolay 
süreçler değildi, hasta yakınları için 
de bazı konaklama imkânlarının 
oluşturulması gerekiyordu. Aslında bu 
organizasyonlarda herkes bir şeyler 
yapma peşinde koştururken kaos 
gelişimini de kaotik yapıyı da önlemek 
gerekiyordu. Biz her türlü yardımları 
yapmaya çalıştık.” şeklinde konuştu.

“Burada hem depremzede 
hem akademisyen sıfatıyla 
bulunuyorum”
Programda sunum yapan İskenderun 
Teknik Üniversitesi Rektör Yardımcısı 
Prof. Dr. Murat Örnek, inşaat 
mühendisi olarak sahada olmak 
zorunda olduklarını ve yaşadıkları 
deneyimleri anlattı. Prof. Dr. Örnek: 
“Burada hem akademisyen hem de 
depremzede sıfatıyla bulunuyorum. 
O gün yaşadıklarımız hâlâ benim 
hafızamda. Eğer deprem yaşanan 
bölgede inşaat mühendisliği bölümü 
varsa, inşaat mühendisliğinin rolü 
bambaşka seviyeye gelmiş oluyor. 
Sorumluluğumuz artıyor ve mesleki 
anlamda bir zorluk hali ortaya çıkıyor. 
Nasıl ki pandemide doktorlarımız 
sahnedeydi; biz inşaat mühendisleri 
de o durumda risk almak zorundaydık 
ve sahada olmak zorundaydık.” diye 
konuştu.
Program, ERÜ Rektörü Prof. Dr. 
Fatih Altun ve İskenderun Teknik 
Üniversitesi Rektör Yardımcısı Prof. 
Dr. Murat Örnek’e plaket takdim 
edilmesinin ardından son buldu.

6 Şubat 
Depremlerine 
Mühendislik 
Bakışı ve 
Deprem 
Deneyimleri

 Haber: S. Sena Eldeş
 Fotoğraf: S. Sena Eldeş, Rabia Aydın

 Haber: Buse Yaren Özdemir
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Erciyes Üniversitesi İletişim 
Fakültesi 2023-2024 Eğitim 
Öğretim Yılı Bahar Yarıyılı 
Akademik Kurul Toplantısı Nurcan 
Çetinsaya Konferans Salonu’nda 
gerçekleştirildi. 
Toplantıya Erciyes Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Fatih Altun, İletişim 
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Hakan 
Aydın, Dekan Yardımcıları Prof. Dr. 
Vahit İlhan ve Doç. Dr. Fikret Yazıcı 
ile İletişim Fakültesi akademisyenleri 
katılım sağladı.
Erciyes Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Fatih Altun ise İletişim Fakültesinin 
kurulduğu günden itibaren ciddi 
gayretleri olan, üniversiteye katkıları 
olan bir fakülte olduğunun altını çizdi. 
Rektör Prof. Dr. Altun: “Ben yönetici 
olarak mümkün mertebe yılda en az 

bir kere veya güz ve bahar dönemi 
olacak şekilde iki kere akademik 
kurul yapma eylemim var. Benim 
için çok yararlı oluyor. Sahadan veri 
alıyorum aldığım veriler üzerinden 
hocalarımızla, arkadaşlarımızla 
oturup neler yapabileceğimizi 
planlayarak ilerliyoruz. Bu katkıları 
da o planlamalara bir etki faktörü 
olarak dikkate aldığımızı ifade etmek 
istiyorum.” şeklinde konuştu. Rektör 
Prof. Dr. Altun, akademisyenlerin 
sorularını yanıtlamasının ardından 
konuşmasını tamamladı.
İletişim Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Hakan Aydın, yaptığı konuşmada 
İletişim Fakültesinde Gazetecilik 
Bölümü, Halkla İlişkiler ve Tanıtım 
Bölümü ve Radyo Televizyon ve 
Sinema Bölümü olmak üzere toplam 
3050 civarında öğrenci olduğunu 
belirtti. Prof. Dr. Aydın: “Üç bölümde 

ikinci öğretim ve uzaktan öğretim 
programları şu an da aktif, bir de 
Yeni Medya ve İletişim başlıklı bir 
bölümümüz oldu. Bu üç bölümün 
gündüz programları 2026 yılına 
kadar akredite olmuş durumda. 
İkinci öğretimlerin kapatılması 
meselesi yüzünden ikinci öğretimleri 
akreditasyon kapsamı dışına 
çıkarmıştık. İlerleyen dönemlerde 
uzaktan eğitimleri de akreditasyon 
kapsamına almayı planlıyoruz.” 
ifadelerini kullandı.
Erciyes Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Fatih Altun tarafından İletişim 
Fakültesinde devam eden TÜBİTAK 
Projelerinde yürütücü ve danışmanlık 
yapan öğretim üyelerine teşekkür 
belgesi takdimi yapıldı.
Toplantı, İletişim Fakültesi 
akademisyenlerinin hatıra fotoğrafı 
çektirmesi ile sona erdi

Erciyes 
Üniversitesi 

İletişim Fakültesi 
2023-2024 

Eğitim Öğretim 
Bahar Yarıyılı 

Akademik Kurul 
Toplantısı

Erciyes Üniversitesi tarafından 2023 
yılı Vefa ödül töreni düzenlendi. 
Erciyes Kültür Merkezinde 
düzenlenen törende çok sayıda 
akademik, idari personeller, öğrenci 
topluluk ve kulüp öğrencileri 
ve aldıkları başarı ödüller ile 
üniversiteyi temsil eden öğrenciler 
ödül aldı. 

 “Bizler hep birlikte çok daha 
güçlüyüz”
Erciyes Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Fatih Altun, gerçekleştirdiği açılış 
konuşmalarında “Üniversitelerin 
aslında süreçlerini tanımladığımızda 
öğrenci faaliyetleri, AR-GE faaliyetleri 
ve toplumsal katkı faaliyetleri 
en önemli başlıklar arasında yer 
almaktadır. Ancak biz biliyoruz 
ki bu faaliyetleri gerçekleştiren 
üniversitenin bu kadar güzel şeyler 
yapması, bu kadar güzel ödüllerle 
anılıyor olması ile aslında bu 
üniversite içinde çalışan ekosistemdeki 
akademisyen, idari personel ve 
öğrencilerle birlikte biz bu başarıları 

konuşmuş oluyoruz.” diye konuştu. 
Erciyes Üniversitesi’nin kuruluşundan 
itibaren her zaman kendinden söz 
ettiren, hep yükseklerde olmayı, daha 
üst dereceler almayı hedefleyen bir 
üniversite olduğunu ve bu sebepten 
ötürü takdir etmeye çalıştıklarını 
belirten Rektör Prof. Dr. Altun: 
“Üniversitemizin ayrıcalıklı bir yerinin 
olması, araştırma üniversitesinde 
kendisinden hep yukarılarda söz 
ettirmesi ve sıralamalarda dahi 
varlığımız üniversitemize her zaman 
üst düzeyde katkı sağlamaktadır. 2023 
yılında kurumsal ödüllerden sekiz 
ödül alan ve bu ödülleri kurumsal 
ödüller içerisinde almayı başaran 
tek üniversite olmamızın tesadüf 
olmadığını düşünüyorum. Burada 

bunlardan bahsediyorsak bunların tek 
sebebi sizlersiniz.” dedi.

Erciyes Üniversitesi’nden Vefa 
Örneği
Ahde vefa örneği göstermek adına 
ödül törenini düzenlemek istediklerini 
belirten Rektör Prof. Dr. Altun, 
Erciyes Üniversitesi fakültelerinde 
hizmet yılı 30-40 yıl ve üstü olan 
akademik ve idari personellere, ERÜ 
bünyesinde, aktif öğrenci topluluk ve 
kulüp faaliyetlerinde başarı elde eden 
öğrencilere ve 2023 yılında göstermiş 
olduğu üstün performanstan dolayı 
ERÜ özel ödüle layık görülen 
Mühendislik Fakültesi öğrencisi 
Muhammet Conger’e ödül takdimi 
yapmasıyla tören son buldu. 

2023 Yılı Vefa 
Ödülleri Töreni

 Haber: Sudenaz Şahin
 Fotoğraf: Buse Yaren Özdemir

 Haber:  Rabia Aydın
 Fotoğraf: Rabia Aydın
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18 Mart Çanakkale Zaferi ve Şehitleri 
Anma Günü dolayısıyla “Çanakkale 
Milli Birlik Ruhu” konulu konferans 
ve ‘Çanakkale’yi Anlamak’ temalı 
sergi, Erciyes Üniversitesi Atatürk 
İlkeleri ve İnkılap Tarihi Enstitüsü 
Konferans Salonu’nda düzenlendi. 
18 Mart Çanakkale Zaferi ve Şehitleri 
Anma Günü dolayısıyla düzenlenen 
etkinliğe Erciyes Üniversitesi Atatürk 
İlkeleri ve İnkılap Tarihi Enstitüsü 
Müdürü Doç. Dr. Neslihan Altuncuoğlu, 
Atatürk İlkeleri ve İnkılap Tarihi 
Enstitüsü Müdür Yardımcısı Öğr. Gör. 
Dr. İbrahim Bozbıyık, öğretim üyeleri 
ve öğrenciler katılım sağladı. Program, 
Çanakkale Zaferi’nin 109. yıl dönümü 
vesilesiyle, “Çanakkale Kahramanları” 
adlı belgeselin gösterimi ile başladı.

“Her bir askerimiz birer kahramandı”
Erciyes Üniversitesi Atatürk İlkeleri 
ve İnkılap Tarihi Enstitüsü Müdür 
Yardımcısı Öğr. Gör. Dr. İbrahim 
Bozbıyık, yaptığı açılış konuşmasında 
“Bugün sadece deniz zaferinden 
bahsetmeyeceğim. Aslında deniz 
zaferinin ötesinde, biraz da Çanakkale 

kahramanlarından bazılarını daha 
yakından tanımak istiyorum. Elbette, 
Çanakkale kahramanları dediğimizde, 
savaşta gösterdikleri cesaret ve 
fedakarlıkla her bir askerimiz birer 
kahramandı, ancak bazıları öne 
çıkmış, bazı özellikleriyle tanınmıştır.” 
ifadelerini kullandı. Öğr. Gör. Dr. 
İbrahim Bozbıyık, Çanakkale Zaferi’nin, 
Osmanlı Devleti’nin Dünya Savaşı 
Dönemi’nde birçok açıdan hazır 
olmadığı ve adeta sürüklendiği bir 
zamanda kazanıldığını belirterek 
sözlerine şu şekilde devam etti: “Harp 
tarihinin bize gösterdiği askeri zaferlerin 
daima taarruz harekâtlarla kazanıldığı 
dikkate alındığında, savunma amaçlı 
Çanakkale Zaferi’nin değeri daha da 
artmakta.”

“Çanakkale ruhu kavramı, geçmişe 
olan vefa ve saygı ile geleceğe 
yönelik azim, gayret ve imanı 
içermektedir”
Çanakkale muharebelerinin mananın, 
azmin ve imanın maddiyat karşısındaki 
zaferler olduğunu dile getiren Öğr. 
Gör. Dr. İbrahim Bozbıyık, “Türk 
askerinin siperler arasındaki kararlılığı 

ve cesareti, Çanakkale’nin güçlü ruhunu 
gözler önüne sermektedir. Kur’an 
okuyup şehadet getirerek cennete 
hazırlandıkları bu anlarda, ölümle 
yüzleşme korkusu bile göstermemeleri, 
onların ruh kuvvetinin ne denli 
yüksek olduğunu göstermektedir. 
Çanakkale’nin ardından yaşananlar 
incelendiğinde, zaferin olağanüstü ve 
mükemmel niteliği yerli ve yabancı 
birçok kişi tarafından dile getirilmiştir.” 
Diye konuştu. Öğr. Gör. Dr. Bozbıyık, 
sözlerini şu şekilde sonlandırdı: 
“Çanakkale ruhu kavramı, geçmişe olan 
vefa ve saygı ile geleceğe yönelik azim, 
gayret ve imanı içermektedir. Geçmişe 
vefa ve saygı dediğimizde, zaferi 
kazandıranların vatan ve din uğruna 
mücadele edip şehit düştükleri gerçeğini 
kastediyoruz. Bu ortak vatan ve din 
duygusu, milli mücadelede de etkisini 
göstermiştir. Kısacası, Çanakkale zaferi 
maddi güçle değil, imanla kazanılmıştır 
ve bu imanla kazanılan zafer, milli 
mücadelede de kendini gösterecektir.” 
Konferans, Erciyes Üniversitesi 
Atatürk İlkeleri ve İnkılap Tarihi 
Enstitüsü Müdürü Doç. Dr. Neslihan 
Altuncuoğlu’nun Öğr. Gör. Dr. İbrahim 
Bozbıyık’a hediye takdim etmesinin 
ardından son buldu.

“Çanakkale 
Milli Birlik 

Ruhu” Konulu 
Konferans ve 
Çanakkale’yi 

Anlamak” 
Temalı Sergi 

Düzenlendi

22 Mart Dünya 
Su Günü

Erciyes Üniversitesi Mühendislik 
Fakültesi tarafından 22 Mart Dünya 
Su Günü etkinliği düzenlendi.
Mühendislik Fakültesi Konferans 
Salonu’nda gerçekleşen etkinliğe 
ERÜ Mühendislik Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Ahmet Alper Öner, ERÜ 
Sürdürülebilirlik Koordinatörü ve 
Mühendislik Fakültesi Öğretim 
Üyesi Doç. Dr. Şükrü Taner Azgın, 
akademisyenler ve öğrenciler katıldı.

“Su tüm canlılar için hayattır”
‘Kuraklık ve Türkiye Üzerindeki Etkileri’ 
başlıklı sunum gerçekleştiren Dekan 
Prof. Dr. Ahmet Alper Öner: “Su tüm 
canlılar için hayattır. Su olmadan hayat 
olmaz dolayısıyla suyun varlığı bizim 

için birinci derecede önemli.” dedi. 
Kuraklık olaylarının insan yaşamını, 
sağlığını, sosyo-ekonomik ve ekolojik 
sistemleri doğrudan ya da dolaylı olarak 
etkileyen çok ciddi bir tehdit olduğunun 
altını çizen Prof. Dr. Öner: “Özellikle 
uzun süreli kuraklık olayları tarım, 
orman ve hayvancılığı, yeraltı ve yer 
üstü kaynaklarını, içme sularına ulaşımı, 
enerji üretimini olumsuz etkiler. Enerji 
üretimi de bununla doğrudan orantılı. 
Bu yüzden kuraklık olgusunun izlenmesi 
ve buna karşı planlamalar yapılması 
zorunlu bir durumdur.” ifadelerini 
kullandı.

Kuraklığın bir başka nedeni de 
insanlar
Kuraklığın nedenlerinden de bahseden 
Prof. Dr. Öner: “Nem, yeterli yağış 
alınmaması, sıcaklığın artması gibi 
etkenler kuraklığın sebepleri olarak 
karşımıza çıkıyor. Bölgesel etkiler 
özellikle coğrafi, hava kütleleri, basınç 
yapıları, yükselti, enlem, derece, 
bunların hepsi kuraklığın üzerinde 
birinci derecede etkilidir.” diye konuştu. 
Kuraklığın bir başka nedeni de insanlar 
olduğunu vurgulayan Prof. Dr. Öner: 
“Yeraltı sularının aşırı kullanılması ve 
kirletilmesi, ormanların yok edilmesi, 

havanın, denizlerin ve akarsuların 
kirletilmesi, tarım arazilerinin yok 
edilmesi, bunların hepsi insanların 
yaptığı etkiler olarak karşımıza 
çıkıyor.” şeklinde konuştu. Toplumsal 
bilinçlenmenin ilerletilmesi ve bu 
şekilde toplumun, ‘artık suyun sudan 
ucuz olmadığını’ anlaması gerektiğini 
belirten Prof. Dr. Öner, gelecek nesillere 
içecek su bırakabilmek için şimdiden 
önlem almamız gerektiğini söyleyerek 
konuşmasını tamamladı.

“Su deyince akla medeniyet gelir”
ERÜ Sürdürülebilirlik Koordinatörü 
ve Mühendislik Fakültesi Öğretim 
Üyesi Doç. Dr. Şükrü Taner Azgın, ‘Su 
Verimliliği ve Suyun Sürdürülebilir 
Kullanımı’ başlıklı sunumunda su 
deyince akla hemen medeniyet geldiğini 
belirterek: “Büyük medeniyetlerin 
tamamı, su varsa medeniyetini oraya 
yapılandırmış.” dedi.Doğa Konuşuyor 
diyen Doç. Dr. Şükrü Taner Azgın: 
“Doğanın kara kutusu buzullardır. O 
yüzden bilim insanları buzullara gidip 
bir takım dip artezyen açmakla birlikte 
doğanın daha önceki yıllarında neler 
yaptığına dair bulgular buluyorlar.” 
ifadelerini kullandı.

 Haber: Rabia Aydın
 Fotoğraf: Rabia Aydın 

 Haber:  Yaren Arangül
 Fotoğraf: Yaren Arangül
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Stratejik Araştırmalar Merkezi (ERUSAM) 
tarafından düzenlenen ‘Osmanlı’dan 
Günümüze Filistin’ konulu panel Erciyes 
Üniversitesi Sabancı Kültür Sitesi’nde 
gerçekleştirildi.
Erciyes Üniversitesi Rektör 
Danışmanı Prof. Dr. Cevdet Kırpık’ın 
önderliğinde gerçekleşen panele, 
Kayseri Cumhuriyet Başsavcısı Habib 
Korkmaz, Rektör Yardımcısı Prof. 
Dr. Hakan Aydın, Pamukkale 
Üniversitesi Tarih Bölümü Öğretim 

Üyesi Prof. Dr. Yasemin Avcı, 
Kastamonu Üniversitesi Tarih 
Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. 
Alaattin Dolu, Yıldırım Üniversitesi 
Uluslararası İlişkiler Bölümü 
Öğretim Üyesi Doç. Dr. Muhammed 
Hüseyin Mercan, akademisyenler ve 
öğrenciler katıldı. 
Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Hakan 
Aydın, yaptığı açılış konuşmasında 
paneli düzenleyen Stratejik 
Araştırmalar Merkezi yetkililerine 
Filistin meselesini gündemde 

tutmaları nedeniyle teşekkür etti. Prof. 
Dr. Aydın: “Artık alıntı yapmaktan ve 
boykot etmekten öte daha güçlü bir 
şekilde bu meseleyle mücadele etme 
gücünü kendimizde buluruz.” dedi.
ERUSAM Merkez Müdürü Dr. Öğr. 
Üyesi Can Deveci, gerçekleştirdiği 
konuşmada Türkiye’de bu alandaki 
çalışmaların yeni yeni yapılmaya 
başladığını belirterek amaçlarının, 
öğrencilerin bu tür konulara ilgisinin 
arttırılması olduğunu söyledi. 
Programda panelistler sunumlarını 
gerçekleştirdi. Panelde Pamukkale 
Üniversitesi Tarih Bölümü 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Yasemin 
Avcı: “Osmanlı Kudüs’ünde 
Modernite ve Mekân” konusunu 
ele alırken  Kastamonu Üniversitesi 
Tarih Bölümü Öğretim Üyesi 
Doç. Dr. Alaattin Dolu, “İsrail’in 
Mülksüzleştirme Politikaları ve Kudüs 
Vakıfları” hakkında bilgi verdi. 
Panel kapsamında Yıldırım 
Beyazıt Üniversitesi Uluslararası 
İlişkiler Bölümü Öğretim Üyesi 
Doç. Dr. Muhammed Hüseyin 
Mercan, “Aksa Direnişinin Küresel 
ve Bölgesel Etkisini anlattı.
Konuşmacılara plaket takdim 
edilmesinin ardından panel sona erdi. 

Osmanlı’dan 
Günümüze 

Filistin
 

Erciyes Üniversitesi (ERÜ) Tıp fakültesi 
tarafından ‘14 Mart Tıp Bayramı’ 
kutlama töreni Erciyes Üniversitesi’nde 
gerçekleştirildi.
Düzenenlenen törene, Kayseri 
Büyükşehir Belediye Başkanı Dr. 
Memduh Büyükkılıç, ERÜ Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Hakan Poyrazoğlu, 
ERÜ Tıp Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Cemal Alper Kemaloğlu, Kayseri Tabip 
Odası Başkanı Doç. Dr. Türkmen 
Bahadır Arıkan, Aşı Araştırma ve 
Geliştirme Uygulama ve Araştırma 
Merkezi (ERAGEM) Müdürü Prof. Dr. 
Aykut Özdarendeli, asistan temsilcisi 
Muharrem Özer, öğretim üyeleri ve 
öğrenciler katıldı.

“En değerli mesleğe sahibiz çünkü  
insana dokunuyoruz”
Tıp Fakültesi hekimleri için hazırlanan 
video sunumu gösteriminin ardından 
törende tüm sağlık çalışanlarına 
‘meslektaşlarım’ diye hitap ederek 
seslenen  Başkan Dr. Memduh 
Büyükkılıç, “Ne güzel bir camia, 
insanlara dokunan, insan odaklı 
çalışma yapan. Sizler iyi ki varsınız” 
dedi. Cenap Şahabettin’in, ‘Yerinde 
sayanlar yürüyenlerden daha çok ses 
çıkarır’ sözüne vurgu yapan Büyükkılıç, 
“Biz inşallah yerinde sayanlardan 
olmayacağız, gürültü çıkarmayacağız 
ve üreten olmaya devam edeceğiz. 
En değerli mesleğe sahibiz. Çünkü  
insana dokunuyoruz. ‘İnsanı yaşat ki 
devlet yaşasın’ ilkesiyle, hep birlikte 
özveri üzerine düzenimizi kurmuş bir 
anlayışın sahipleriyiz. Biz kendimizi  
unuturuz. Önümüze getirilen 
hastamızla ilgili nasıl bir fedakârlık 
yaparız, ona nasıl bir katkı sağlarız 
düşüncesinin kaygısı içinde oluruz. 
Bu açıdan toplum  nazarında da hep 
öndesiniz, öncüsünüz, değerlisiniz. 
Toplumda zihniyeti bozuk olanların, 
hekimlere karşı olan yanlışları ön 
plana çıkararak ne mesleğimizi 
ne de insanlara olan hizmetimizi 
gölgelemememiz gerektiğini belirtmek 

istiyorum. Çünkü bizim mesleğimiz 
ve kişiliğimiz gölgelenecek bir meslek 
değil. Tüm sağlık çalışanlarımızın 
ellerinden öpüyorum, tıp bayramınızı 
kutluyorum.” şeklinde konuştu. 

“14 Mart’ın bir ruhu vardır”
14 Mart’ın sadece bir bayram olarak 
algılanmaması gerektiği mesajını 
veren ve bu tarihin aslında alelade, 
birkaç konuşma ve kutlamanın yapılıp 
geçiştirileceği bir gün olmadığına 
vurgulayan Prof. Dr. Hakan 
Poyrazoğlu, “14 Mart, Türk hekiminin 
bağımsızlığına ülkesine ve vatanına 
sahip çıktığı, ülkemizin varlığına ve 
bütünlüğüne göz diken emperyalist 
güçlere karşı ‘ben buradayım’ dediği, 
‘dur’ dediği bir gündür. 14 Mart’ın 
bir ruhu vardır. Tıbbiyeli Hikmet 
ve arkadaşlarının taşıdığı o ruhu 
bizim de aynı şekilde taşımamız ve 
bizden sonraki nesillere devretmemiz 
gerekiyor. Eğer bunu yaparsak 14 
Mart’ı gerçekten anlamış ve kutlamış 
oluruz” ifadelerini kullandı. 

“Erciyes Üniversitesi Tıp Fakültesi 
hem dünyada hem de Türkiye’de 
müstesna bir yere sahiptir”
Bağımsızlığın önemine vurgu 
yapan Erciyes Üniversitesi Tıp 
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Cemal 
Alper Kemaloğlu, “Bağımsızlığını 

koruyamayan ülkelerde sivillerin acıları 
geleceğin karanlığına karışmakta, 
kötülük sıradanlaşmakta ve insan 
onuru yaralanmakta. Hekimliğin 
dünyanın her yerinde saygın bir meslek 
olması asla tesadüf değil. Çünkü 
her insan kendini merak eder ama 
çok az insan bedel ödeyerek kendi 
mükemmelliğini bu kadar derinden 
keşfeder. Gururla söylüyorum. Erciyes 
Üniversitesi Tıp Fakültesi hem dünyada 
hem de Türkiye’de müstesna bir yere 
sahiptir. Milli sağlık hamlesi adına 
aşıyı bulmuş hekimlerimiz ve bir afet 
anında emeğini esirgemeyen kahraman 
doktorlarımız var. Bu nedenle bilimde 
ve insanlıkta Fakültemizi yukarıya 
taşıyan tüm akademisyenlerimize ve 
idari personellerimize şükranlarımı 
sunuyorum. Biz hocası, öğrencisi ve 
idari personeliyle büyük bir aileyiz. Bu 
ailenin yapmış olduğu çok güzel işler 
olduğu gibi, önünde daha yapacağı 
daha pek çok güzel iş var. Başarı 
ve kalitenin sırrı varış noktasında 
değil, birlikte yapılan yolculuktadır” 
açıklamasında bulundu. 
Yapılan konuşmaların ardından 2023 
yılında kaliteli akademik çalışmalar 
yapan hekimlere teşekkür belgeleri 
takdim edildi. Yeni akademik kadrolara 
atanan öğretim üyeleri için düzenlenen 
cübbe giyim töreni ile devam eden 
tören mini konserle sona erdi.

14 Mart Tıp 
Bayramı Kutlandı

 Haber:  Kardelen Güler 
 Fotoğraf:  S. Sena Eldeş-Rabia Aydın 

 Haber: S.Sena ELDEŞ
 Fotoğraf: S.Sena ELDEŞ



Genellikle kırsal alanlarda, 
köylerde ve çevrelerindeki 
tarlalarda sıklıkla görülen 
gelengiler, 2012 yılından beri 
Erciyes Üniversitesi’nde de 
görülüyordu. Kampüs içerisinde 
çok sayıda yuvası bulunan 
gelengiler için ‘Dikkat! Gelengi 
Çıkabilir’ levhaları bulunuyor. 
Tam sayıları bilinmese de 
zamanında çok fazla olan 
gelengilerin sayılarının 14’e kadar 
düşmesi hakkında konuşan ERÜ 
Veterinerlik Fakültesi Histoloji 
ve Biyoloji Anabilim Dalı Başkanı 
ve Gevher Nesibe Enstitüsü 
Nörobilim Anabilim Dalı Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Feyzullah Beyaz, 
“Gelengiler, toprak altında yuva 
yapan ve oralarda yaşamını 
sürdüren bir sincap türü. 
Farklı coğrafyalarda Avrupa’da, 
Amerika’da hatta kutuplarda 
yaşayan, antik gelengi dediğimiz 
türleri de var. Bu hayvanları özel 
kılan, kış uykusuna yatabilen 
hayvanlar olmalarıdır. Bu 
duruma hibernasyon diyoruz. 
Hibernasyon sırasında kalp 
atımları dakikada 3’e, 4’e düşüyor. 
Bir nevi ölüyor gibi ama ölmüyor. 
Cansız bir şekilde duruyorlar. 
Muhtemelen kış uykusundan 
birçoğu kalkamadı. Popülasyon 
uyudu, hibernasyon dönemine 
girdi. Fakat baharda uyanmasını 
birçoğu başaramadı.” ifadelerini 
kullandı.

“Zamanında simgeleştirilip 
üniversitenin logosu olması bile 
düşünüldü”
Latince ismi Spermophilus 
xanthoprymnus olan gelengilerin 
yaklaşık 7 ay kış uykusuna 
yattığını belirten Prof. Dr. 
Feyzullah Beyaz, Spermophilus 
isminin tohum sever demek 

olduğunu ve gelengilerin 
genellikle tohumla beslendiklerini 
söyledi. Prof. Dr. Feyzullah 
Beyaz, gelengilerin yaşam ve 
yeme biçimleri ile ilgili olarak 
“Gelengi, bitkilerin tohumları 
ve böcekler ile beslenen bir 
hayvan. Bakıldığı zaman çok 
akıllı hayvanlar. Yerden bir metre 
kadar derinlikte iki delikli bir 
yuva kazıyorlar. Mesela yağmur 
yağarsa yuvayı su basmasın 
diye yuvaları eğik yapıyorlar. 
Adeta bir mühendislik zekâsı var 
hayvanda. Ekmek kırıntılarını 
yiyorlar, çiğ ayçiçek çekirdeğini, 
çiğ fıstığı çok seviyorlar. Ben de 
evden fıstık getirir kampüsteki 
yuvalarına serpiştirirdim. Su 
içmezler, yedikleri bitkilerin 
içindeki suyu özümseyerek 
alırlar.” diye konuştu. Kışın 
kaybolan ve baharın gelişi ile 
beraber yeniden ortaya çıkan 
ve üniversitenin simgesi haline 
gelen gelengileri korumak için 
kampüs içerisinde ‘Dikkat! 
Gelengi Çıkabilir’ levhalarının 
olduğunu söyleyen Prof. Dr. 
Beyaz, “Zamanında simgeleştirilip 
üniversitenin logosu olması 
bile düşünüldü. Onları 
hepimiz görüyor, seviyorduk. 
Bahar gelince çıkıyorlardı, 
koşuşturuyorlardı, seviniyorduk. 
Sonra yağlanıp tombullaşıyorlar, 
kışa hazırlanıyorlardı.” şeklinde 
konuştu.

“Gezerken her yerde onları 
görürdük, insanın gözü arıyor”
Yuvaların hepsinin tek tek 
dolaşıldığını, gelengilerin yaşadığı 
yuvaları tespit edildiğini ve 
belirlenen yuvaların olduğu yere 
bayraklar dikildiğini belirten Prof. 
Dr. Feyzullah Beyaz, kampüste 
geriye kalan 14 gelengi için 

rektörlüğün çalışmaları olduğunu 
aktardı. Prof. Dr. Beyaz, “Geçmiş 
senelerdeki sayısı tam olarak 
bilinmiyor ama çok çok fazlayken 
birden sayılarının 14’e düşmesi 
düşündürücü. Gezerken her 
yerde onları görürdük, insanın 
gözü arıyor açıkçası” diyerek 
sayıların bu kadar düşmesinin 
sebeplerini şöyle sıraladı: “Bunun 
çok çeşitli sebepleri olabilir. 
Birincisi hayvanların doğal hayatı, 
insan genişlemesiyle birlikte 
daralıyor, sıkıntıya giriyor. 
Baktığımız zaman binalar artıyor. 
Bu hayvanların doğal bir uyku 
düzenleri, hibernasyon dönemleri 
var. Binalar yapılınca kalorifer 
boruları alttan geçiyor, onun 
toprağı ısıtmasıyla hayvanlar 
yanılıp erkenden uyanıyorlardı. 
Park bahçeler çalışıyor, 
çimler ekiliyor, budanıyor, 
sulanıyor hayvanlar bunlardan 
etkilenmiştir. Çünkü doğal 
alanları değil onların, strese 
girmiş olabilirler. Bunun dışında 
sahipsiz köpekler, yuvaların 
başında bekliyor, bunları 
yiyordu.”

“Popülasyon tekrar 
canlandırılabilir”
Prof. Dr. Feyzullah Beyaz, 
insanların da onlara bilinçsizce 
yiyecek bir şeyler verdiğini ve 
bu yüzden besin zincirlerinin 
de bozulmuş olabileceğini 
vurgulayarak, “Popülasyon 
uyudu, hibernasyon 
dönemine girdi. Fakat 
baharda uyanmasını 
birçoğu başaramadı. 
Belki stres faktörleri, 
yeterince 
beslenemediler, 
yeterince 

yağlanamadılar. Muhtemelen 
kış uykusundan birçoğu 
kalkamadı. İklim değişikliğinin 
de azalmalarında etkisi olabilir. 
Birden azaldılar. Geçen yaz da 
varlardı ama özellikle bu yaz 
göremedik.” dedi. Kampüse 
gelengileri tekrar kazandırmak 
için rektörlükte toplantı ve 
değerlendirmelerin yapıldığını 
bildiren Prof. Dr. Beyaz, sözlerini 
şöyle tamamladı: “Gelengilerin 
sayısının nasıl arttırılabileceği 
üzerine rektörlükte toplantılar 
yapıldı, değerlendirildi. Fakat 
insanın yaşadığı ortamda doğal 
hayvanı yaşatmaya çalışmak 
kolay değil. Kampüsün boş, 
binalaşmamış, kısımlarında 
popülasyonu canlandırmak 
için,  yazın bir projeyle kampüse 
dışarıdan başka gelengiler 
getirilip çoğaltılabilir mi diye 
düşünüldü. Olur mu, olmaz 
mı bilmiyoruz ama denemekte 
fayda var. Gelengilerin yaşam 
faktörlerine dikkat edilerek bir 
alan oluşturulup, gelengi alanı 
olarak çevreleyip, doğal bir 
gelengi sahası oluşturulabilir. Bu 

sayede popülasyon tekrar 
canlandırılabilir. Elde 

olanların çoğalmasını 
beklemek zaman 

alabilir ama bu 
alana dışarıdan 

transfer edilerek 
de kampüsümüz 

tekrar 
gelengilere 

kavuşabilir.”

Erciyes Üniversitesi kampüsünde bulunan gelengiler, ‘Anadolu Sincabı’ olarak da biliniyor. Son yıllarda sayılarında yüksek oranda düşüş  gözlenen gelengiler 
hakkında ERÜ Veterinerlik Fakültesi Histoloji ve Biyoloji Anabilim Dalı Başkanı Prof. Dr. Feyzullah Beyaz, “2012 ve 2013 yıllarında çok belirgin olarak 
gördüğümüz gelengiler üniversitemizin simgesi haline gelmişti. Son zamanlarda sayılarının birden 14’e düşmesi düşündürücü. İnsanın gözü arıyor” dedi.

 Haber: S. Sena Eldeş
 Tasarım: Zeynep Arıcı

Gelengilere Gelengilere 
Ne Oldu?Ne Oldu?
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Erzurum Atatürk Üniversitesi 
Çevre Mühendisliği 
Bölümünden mezun olan 
Çevre Mühendisi Fevzi 
Durmuş, yıllardır Kayseri 
Su ve Kanalizasyon İdaresi 
Genel Müdürlüğü’nde Çevre 
Mühendisi olarak çalışıyor. 
Kayseri İleri Biyolojik Atık 
Su Arıtma Tesisinde İşletme 
Şefi olarak görev aldığını 
belirten Durmuş, atık su arıtma 
tesislerinde görev alınması 
konusunda şunları söyledi: 
“Atık su arıtma tesisinde 
çalışmak çevre mühendisleri 
açısından bakacak olursak işin 
membası diyebiliriz. Çevre 
mühendislerinin en hâkim 
olduğu konulardan birisi atık 
su, içme suyu arıtma tesisleri. 
Sürekli güncel gelişmelerin 
içinde bulunup kendimiz 
geliştirme fırsatı bulduğumuz 
sektör ve alan atık su arıtma 
tesisleri.”

“Sürekli kendilerini 
geliştirmiş oluyorlar”
 Atık su tesislerinde çalışanlara 
yönelik bir yönetmeliğin 
yayınlandığından ve kimlerin 
çalışacağının yönetmelik ile 
belirlendiğinden bahseden 
Durmuş, Kayseri İleri Biyolojik 
Atık Su Arıtma Tesisinde çevre 
mühendislerinin, makina 
mühendislerinin, elektrik 

elektronik mühendislerinin, 
kimya mühendislerinin, enerji 
sistemleri mühendislerinin, 
teknikerlerin ve kimyagerlerin 
çalışıyor olduğunu belirtti. İşe 
başlayacak olan çalışanlara 
yönelik eğitim programları 
olduğundan bahseden Durmuş, 
sözlerine şu şekilde devam 
etti: “Yeni işe başlayanlar 
ilk önce bir oryantasyona 
giriyor. Oryantasyon sürecinde 
çalışacakları alanı, sektörü 
ve ekipmanları tanıyorlar. 
Sonrasında ise İş Sağlığı ve 
Güvenliği eğitimlerimiz oluyor. 
Sürekli devam ediyor zaten 
içinde ilk yardım eğitimleri 
daha sonrasında ise bizim işte 
kullandığımız ekipmanlarımızla 
ilgili bir gelişme varsa o 
ekipmanın süpervizörü geliyor 
eğitimlerini veriyor. Bu şekilde 
sürekli kendilerini geliştirmiş 
oluyorlar.”

“Tesisin kendisi bir 
sürdürülebilirlik çalışması”
Sürdürülebilirlik esası ile 
çalışmakta olan tesisin 
sürekli olarak çalışmaya 
devam edebilecek bir şekilde 
tasarlandığını söyleyen Şef 
Fevzi Durmuş: “Tesisin 
kendisi bir sürdürülebilirlik 
çalışması. Bizim tesislerimiz 
sürdürülebilir olması için 
7/24, 365 gün esasına göre 

sürekli çalışmak zorunda. 
Tesislerimiz hiç durmayacak 
şekilde dizayn ediliyor. Kendi 
inisiyatifimizle durdurmak 
gibi bir lüksümüz yok. Günün 
gelişen şartlarına göre bizim 
kendimizi geliştirmemiz 
veya sürdürülebilirliğimizi 
artırmamız gerekiyor.” 
ifadelerini kullandı. 
Çalışma konularından 
ve önem verdikleri 
unsurlardan bahseden 
Durmuş: “Sürdürülebilirlik 
çalışmalarımız devam ediyor, 
şu an en çok yoğunlaştığımız 
noktalardan birisi de enerji 
verimliliği, Yeşil enerji 
noktasında kendi enerjimizi 
kendimiz üretelim gibi 
konularda çalışıyoruz. Ekipman 
verimliği de önem verdiğimiz 
bir nokta yani ekipmanlarımız 
ne kadar verimli çalışırsa enerji 
verimliliğimiz de o kadar artar. 
Bir de şimdi arıtılan atık suları 
doğaya alıcı ortama deşarj 
ediyoruz.” diye konuştu.

“Havayı, toprağı, suyu 
korumuş oluyoruz”
Atık su arıtma tesislerinin 
insanlara ve çevreye büyük 
katkı sağladığını söyleyen 
Durmuş, arıtma tesislerinin 
tarihi gelişimi hakkında şunları 
söyledi: “Arıtma tesislerinin 
çıkışına baktığımızda çalışmalar 

1850’li yıllarda başlıyor, sanayi 
devriminin olduğu dönemde, 
sanayi devrimi ile beraber 
insan nüfusunu ve aşırı bir artış 
oluyor.” Doğanın normalde 
kendisine ait bir özümleme 
mekanizmasına sahip 
olduğunu belirten Durmuş, 
sözlerine şu şekilde devam 
etti: “Oluşan atık suları doğa 
kendi kendine özümleyerek bu 
ihtiyacı bir şekilde gidermiş. 
Sanayi devriminden sonra 
nüfusun artışı ile beraber 
bu özümleme mekanizması 
kaybolmuş. Nüfus artışından 
sonra, endüstri artışından 
sonra oluşan atık suların 
miktarı ve karakterizasyonu 
çok değişiyor onun için de 
doğa buna cevap veremiyor. 
Bizim de arıtma tesislerimizde 
yaptığımız işlem, doğadaki 
karbon, azot, fosfor döngüsü; 
doğada aylar içinde oluyor 
ama biz burada tesislerimizde 
saatler mertebesine 
indiriyoruz, hızlandırılmış 
şeklini yapıyoruz.” Su arıtma 
tesisi sayesinde sadece suyu 
değil havayı ve toprağı da 
koruduklarını belirten Durmuş, 
sözlerini şu şekilde sonlandırdı: 
“Bir nevi doğayı taklit ediyoruz. 
Doğada yaşayan kendimizden 
pay biçelim, hayvanlar âlemi ile 
beraber bu ortamı paylaşıyoruz 
ve biz burada havayı, toprağı, 
suyu korumuş oluyoruz.”

 Haber: Nuray Uzatmaz
 Tasarım: Zeynep Arıcı

Havayı, Suyu, Toprağı Koruyorlar:
‘Kayseri İleri Biyolojik Atık Su Arıtma Tesisi’

 Türkiye’deki ilk beş tesis içinde gösterilmekte olan tesis hakkında bilgiler veren, Kayseri İleri Biyolojik Atık Su 
Arıtma Tesisi İşletme Şefi Çevre Mühendisi Fevzi Durmuş, “Biz burada havayı, toprağı, suyu korumuş oluyoruz” dedi.
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Erciyes Üniversitesi bünyesinde yer alan 
merkezlerden biri olan Kayseri Uygulama ve 
Araştırma Merkezi (KAYHAM), Kayseri tarihine 
ışık tutuyor. Kayseri ile ilgili bütün kaynakları 
bir araya toplayarak araştırmacıların hizmetine 
sunmayı amaçlayan KAYHAM’ın kapılarının 
bütün araştırmacılara açık olduğunu belirten Dr. 
Recep Kanalga, KAYHAM’ın kuruluş sürecini ve 
faaliyetlerini anlattı. 
Lise öğrenimini Kayseri’de tamamlayan Dr. Recep 
Kanalga, Gazi Üniversitesi Tarih Öğretmenliği 
Bölümünden mezun olmasının ardından Erciyes 
Üniversitesi’nde yüksek lisans eğitimini ve Ankara 
Hacı Bayram Veli Üniversitesi’nde doktora eğitimini 
tamamladı. 2016 yılından bu yana Kayseri Uygulama 
ve Araştırma Merkezinde çalışmakta olan Dr. 
Kanalga, Kayseri Büyükşehir Belediyesi çalışanı 
olarak, belediye ve üniversite arasında imzalanan 
protokol kapsamında görevlendirme ile merkezde 
çalışmalarını sürdürmekte olduğunun altını çizdi.

 “KAYHAM, şehrimizde bir Kayseri ihtisas 
kütüphanesi olmamasının eksikliğinden doğdu”
KAYHAM’ın temel amacının Kayseri ile ilgili bütün 
kaynakları bir araya toplayarak araştırmacıların 
hizmetine sunmak olduğunu ve kuruluşunun 
Kayseri’de bir ihtisas kütüphanesi olmamasının 
eksikliğinden doğduğunu vurgulayan Dr. Kanalga: 
“Bir araştırmacı veya öğrenci, Kayseri hakkında 
çalışma yapmak istediği vakit farklı yerlerden 
kaynak toplama mecburiyetinde kalmaktaydı. İşte 
bu mecburiyeti asgari seviyeye indirme amacı ile 
Kayseri konulu kaynakları mümkün olduğunca 
bir merkezde toplama düşüncesi KAYHAM’ı 
oluşturmuştur. Bu konuda merkezimizin kurucu 
müdürü ve üniversitemizin emekli öğretim 
üyelerinden Prof. Dr. Rıfat Yıldız’ın gayretleri 
olduğunu ifade etmem gerekir.” ifadelerini kullandı.

Kayseri Hafıza Merkezi Projesi
KAYHAM’ın kuruluş sürecinden bahseden Dr. 
Recep Kanalga şunları söyledi: “Kayseri Uygulama 
ve Araştırma Merkezi’nde Erciyes Üniversitesi 
sorumluluğunda ve AB Yerel Kalkınma Hibe 
Programı kapsamında desteklenen Kayseri Hafıza 
Merkezi projesi uygulanmıştır. Bu projenin nihayete 
ermesinden sonra uygulanan proje kapsamında 
hayata geçirilen çalışmalar, üniversite rektörlüğüne 
bağlı olarak Kayseri Hafıza Merkezi isimli araştırma 

merkezinde sürdürülmüştür. YÖK’ün aldığı karar 
doğrultusunda bütün üniversitelerdeki araştırma 
merkezleri, araştırma ve uygulama merkezleri olarak 
isimlendirildiği için Kayseri Hafıza Merkezi’nin ismi 
de Kayseri Araştırma ve Uygulama Merkezi olarak 
değişmiştir.”

 “Türkiye’de böyle bir çalışma yürüten ilk 
merkez”
KAYHAM’ı diğer merkezlerden ayıran özelliklerin 
neler olduğundan bahseden Dr. Recep Kanalga: 
“KAYHAM faaliyetlerine başladığı dönemde, 
Türkiye’de böyle bir çalışma yürüten ilk merkezdi. 
Benzer özelliklerde diğer şehirlerde hizmet veren 
birimler olsa da içerik ve işleyiş bakımından 
KAYHAM alanında farklı bir konuma sahiptir.” 
diye konuştu. Dr. Kanalga konu hakkında şu örneği 
vererek konuşmasına devam etti: “Bu konuda 
verebileceğimiz en önemli örnek, merkezimizin 
paydaşlık esasına göre faaliyet göstermesidir. 
KAYHAM, çalışmalarını Kayseri Valiliği, Kayseri 
Sanayi Odası ve Kayseri Ticaret Odası ile kurduğu 
paydaşlık ile yürütmektedir. Yani bu kurumlar, 
KAYHAM’ın çalışmalarına çeşitli şekillerde destek 
sunmaktadırlar.” 

“Nihai amacımız görsel ve işitsel arşiv 
kaynaklarını araştırmacıların hizmetine 
sunmaktır”
Nihai amacının görsel ve işitsel arşiv kaynaklarını 
araştırmacıların hizmetine sunmak olan Görsel 
ve İşitsel Arşiv Projesi hakkında bilgi veren Dr. 
Recep Kanalga: “Erciyes Üniversitesi ile Kayseri 
Büyükşehir Belediyesi arasında imzalanan Kayseri 
Görsel ve İşitsel Arşivi Oluşturma Protokolü 
ile başlamıştır. Üniversitemiz ile Büyükşehir 
Belediyemiz iş birliği ile Kayseri’nin görsel ve işitsel 
hafızasının kayıt altına alınması amaçlanmaktadır. 
Bu doğrultuda, hâlihazırda Kayseri konulu 
kaynakları bir araya getiren KAYHAM’a yeni bir 
görev verilerek görsel ve işitsel arşiv kurması için 
yol açılmıştır. Kayseri Büyükşehir Belediyesi, bu 
çalışmayı yürütmek üzere iki kişiyi KAYHAM’da 
görevlendirmiştir.” diye konuştu. Görsel ve İşitsel 
Arşiv Projesi’nin çok aşamalı bir çalışma olduğunu 
belirten Dr. Kanalga: “Şehrimizle ilgili görsel ve 
işitsel kayıtların bulunabileceği kurum ve kişiler 
tespit edilip onlarla irtibata geçilmektedir. Gerekli 
durumlarda resmî yazışmalarla veya bireysel 
ilişkilerle kaynakların var olup olmadığına, eğer var 

ise ne boyutta olduğuna bakılmaktadır.” ifadelerini 
kullandı. Proje kapsamında KAYHAM’a destek 
veren isimleri de açıklayan Dr. Kanalga: “Kayseri 
Büyükşehir Belediyesi ile Erciyes Üniversitesi 
arasında imzalanan Kayseri Görsel ve İşitsel Arşivi 
Oluşturma Protokolü kapsamında iki pilot kurum 
belirlenmiştir. Bu pilot kurumlar da protokolde 
imzası bulunan Kayseri Büyükşehir Belediyesi ve 
Erciyes Üniversitesidir.” dedi. 

 “Kayseri hakkında araştırma yapmak isteyen 
herkes merkezimizden yararlanabilir”
Merkezde mevcut olan gazeteler hakkında bilgi 
veren Dr. Kanalga: “Yeni Kayseri Gazetesi’nin 1994 
yılından yayına son verdiği 2005 yılına kadar olan 
sayıları mevcuttur. Ayrıca Kayseri Anadolu Haber 
Gazetesi’nin de uzun bir periyottaki sayıları elimizde 
bulunmaktadır. Abdullah Satoğlu’nun zamanında 
yayınladığı Hâkimiyet Gazetesi’nin iki yılına ait 
nüshalar merkezimizdedir.” ifadelerini kullandı. Bir 
süredir sözlü tarih çalışmaları kapsamında söyleşiler 
yaptıklarını belirten Dr. Kanalga, sözlerini şöyle 
sürdürdü: “Kayseri’yi iyi bilen, geçmişi ile bugününü 
kıyas yapabilecek, özellikle de yaşça büyüğümüz olan 
isimlerle röportajlar yapıyoruz. Şimdiye kadar Ömer 
Nakipoğlu, Süleyman Sağlam ve Âlim Gerçel ile 
röportaj yapmıştık. Yakın zamanda Hüseyin Cömert 
ile röportaj yaptık. Bu senenin Cumhuriyetin 100. 
yılı olması münasebetiyle bir çalışmaya başlamış 
bulunuyoruz. Cumhuriyetin 100. yılında Kayseri’yi 
konu alan bir kitap hazırlığı içindeyiz.”

“Bütün hemşerilerimizi KAYHAM arşivini 
zenginleştirmeye davet ediyoruz”
KAYHAM’dan kimlerin yararlanabileceği hakkında 
bilgiler veren Dr. Kanalga: “Kayseri hakkında 
araştırma yapmak isteyen herkes merkezimizden 
yararlanabilir. Bazen lisans öğrencileri ödevleri 
için gelirken bazen de akademik çalışma 
yapan araştırmacılar merkezimize müracaat 
etmektedirler.” diye konuştu. Dr. Kanalga sözlerini 
şöyle tamamladı: “Biz KAYHAM’da Kayseri’nin 
hafızasını oluşturmaya çalışıyoruz. Sizin vesilenizle 
de herkesi bu çalışmaya katkı sunmaya davet 
ediyoruz. Ellerinde Kayseri ile ilgili yazılı veya 
görsel kaynak bulunan kişileri bunları bizimle 
paylaşmalarını umuyoruz. Gerek bağış yolu ile 
gerekse emanet vermek suretiyle olsun bütün 
hemşerilerimizi KAYHAM arşivini zenginleştirmeye 
davet ediyoruz.”

 Haber: Rabia Aydın
 Fotoğraf: Rabia Aydın
 Tasarım: Fevzi Demirbüken
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Kayseri Tarihine Işık Tutan 
KAYHAM Araştırmacıları Bekliyor



Serebral Palsi ile Yaşam: ‘Hayalin Gücü’
1998 yılında Ankara’da dünyaya gelen 
Esra Ersoy, 2021 yılında Başkent 
Üniversitesi Halkla İlişkiler ve 
Tanıtım Bölümünden mezun oldu. 
Gençlik ve Spor Bakanlığı’nda Proje 
Koordinatörü olarak görev almakta 
olan Esra Ersoy, aynı zamanda 
Gençlik ve Spor Bakanlığı bünyesinde 
hizmet veren Gençlik Radyosu’nda 
‘Hayalin Gücü’ isimli radyo programı 
ile çalışmaya devam ediyor. 

Gençlere Işık Tutabilmek
Serebral palsi durumuna sahip üç 
kardeşten biri olduğunu söyleyen 
Esra Ersoy: “Üçümüzün etkilenimleri 
farklı, bir kardeşim tekerlekli sandalye 
kullanıcısı etkilenimi yüzde 99 fiziksel 
engelli. Diğer kardeşim bastondan 
destek alarak yürüyor, onun etkilenimi 
yüzde 65. Benimki de yüzde 43, en 
az etkilenimli olan benim. Ben de 
merdivenden inip çıkarken, farklı 
zeminlerde yürürken zorlanıyorum, 
orada destek almam gerekiyor.” diye 
konuştu. Serebral palsinin bir hastalık 
değil bir durum olduğunun altını 
çizerek toplum içinde var olmayı hangi 
duruma sahip olunursa olsun o alanda 
seslerini duyurmayı ve diğer grupları 
temsil etme ihtiyacında olduklarını ve 

bununla ilgili söz savunuculuğunda 
bulunmayı çok sevdiğini belirten 
Ersoy: “Serebral palsi daha çok 
fiziksel engellilik durumu.” dedi. 
Özel durumunun sosyal yaşamına 
engel olmadığını ve yaptığı podcast 
programları ile hayal eden herkese 
hayali ne olursa olsun çaba ile bütün 
hayallerin gerçek olabileceğini 
vurgulayan Ersoy: “Şuna inanıyorum 
ki, aslında engelli olmak sadece benim 
kimliklerimden bir tanesi.” ifadelerini 
kullandı.

“Hayatta her şeyin hayal etmek ile 
başladığına inanıyorum”
Her hafta farklı alanlarda birbirinden 
ilham verdiği konuklarla gençlere ışık 
tutabilmeyi amaçlayan Esra Ersoy, 
podcast yapma serüveninin konuk 
olarak çıktığı bir radyo programında 
dinleyicilerle enerjisinin tutmasıyla 
birlikte gelen bir program teklifinin 
gelmesi ile başladığını söyledi. 
Hayattaki en büyük hedefine değinen 
Ersoy: “Ben insanlarla en çok ne 
hakkında konuşmak istiyorum 
ve daha da önemlisi bir radyo 
dinleyicisi olarak radyoyu açtığımda 
nasıl şeyler dinlemek isterdim 

noktalarını birleştirerek şu anki 
programım ‘Hayalin Gücü’ programını 
oluşturdum. Çünkü hayatta her 
şeyin hayal etmek ile başladığına 
inanıyorum.” diye konuştu. 
Programının sadece engellilik üzerine 
de olabileceğini söyleyen Ersoy, 
durumunun belirtilmesi gereken 
önemli bir nokta olduğunu ama tek 
noktası olmadığının altını çizerek 
farklı alanlar işlemeye çalıştığını, 
kendisini kendi yapan bir sürü ilgi 
alanları, faaliyet gösterdiği alanlar 
olduğunu ve programının sadece 
bunun üzerine kurulu olmasını 
istemediğini ifade etti. 

Gökkuşağı Okulu
Yaşadıkları zorlu süreçlerin ardından 
ailesinin kendileri için özel bir 
okul kurduğundan bahseden Esra 
Ersoy: “Yaşadığımız çok sıkıntılar 
oldu. Okula başlama sürecinde 
okulun fiziksel yapısına uygun 
olmadığımız söylenerek bizi birçok 
okul kabul etmedi. Sonrasında özel 
bir okul bizi öncesinde bir sınava 
tâbi tutacağını, eğer yeterli görürse 
sınıfta kaynaştırmalı öğrenciler 
olarak okuyabileceğimizi söyledi ve 
biz kardeşim Tuğba ile girebildik. 

Kardeşim Büşra’nın etkilenimi 
fazla olduğu için hiçbir okul onu 
almayı kabul etmedi. Bunun için de 
ailem SERÇEV Derneği ile birlikte 
Gökkuşağı Okulunu kurdu.” diye 
konuştu. Esra Ersoy, Gökkuşağı 
Okulu’nun Türkiye’deki ilk tersine 
kaynaştırmalar okulu olduğunu ve 
normal gelişim gösteren gençlerin 
azınlıkta, özel gelişim gösteren 
bireylerin çoğunlukta olduğu bir okul 
olduğunu belirtti. Ersoy: “Bu okul 
sadece Ankara’da var. Bütün tekerlekli 
sandalyeli ya da bastonlu araçlarla 
yürüyen bireylerin her türlü ihtiyacını 
düşünülerek tasarlanmış bir okul.” 
ifadelerini kullandı.

“Her zaman hayalinize sahip çıkın”
Günümüz gençlerine dünyada bir 
şeyi değiştirmek istiyorlarsa o şeyi 
istedikleri alan her neyse o alanda 
faaliyet göstermeleri, küçük ya da 
büyük, zor kolay demeden asla 
vazgeçmemeleri gerektiğini söyleyen 
Esra Ersoy, sözlerini şöyle sonlandırdı: 
“Bu konuda kendinizi hep motive 
edin. Çünkü bu sayede her şeyin iyi 
gidebileceğine inanıyorum. Her zaman 
hayalinize sahip çıkın.” 

 Haber: Zeynep Buse Özcan
 Fotoğraf: Zeynep Buse Özcan
 Tasarım: Fevzi Demirbüken
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 Erciyes Üniversitesi’nde 
akademisyen olarak görev yapmakta 
olan Doç. Dr. Serkan Dayan, Ziya 
Eren İlaç Uygulama ve Araştırma 
Merkezi’nde araştırma çalışmalarını 
yürütüyor. DentBioChem firmasının 
ortaklarından olan Doç. Dr. 
Serkan Dayan, üç akademisyen ile 
çalışmalarına devam ediyor. 
Kimya, kozmetik, dental malzeme 
gibi birçok alanda tescilli ürünler 
geliştirdiklerini belirten Doç. Dr. 
Serkan Dayan: “2021 yılının sonunda 
DentBioChem firmasını Erciyes 
Teknopark bünyesinde kurmuş 
olduk. Şu anda hali hazırda dört 
akademisyeniz, üç akademisyen 
hocamız diş hekimi, onlar da yine 
Erciyes Üniversitesi personeli. Ben de 
kimya doçentiyim. Dördümüz şu an da 
bulunduğumuz şirketin faaliyetlerini 
yürütmekteyiz. Moleküler sentez 
ve endüstriyel uygulama araştırma 
grubumuz var. Hem grup olarak 
hem de kişisel olarak kimya alanında 
birçok çalışmamız mevcut.” ifadelerini 
kullandı. 

“Bizler birer akademisyen 
girişimciyiz”
Projelerinin oluşum sürecinden 
ve aşamalarından bahseden 

Doç. Dr. Serkan Dayan: “Bizler 
birer akademisyen girişimciyiz. 
Akademisyenlerin yönetici 
pozisyonunda bir firma işi 
yapabilmeleri için teknoparklar 
bünyesinde bir firmaya sahip olmaları 
gerekiyor. Bir fikriniz varsa, biz 
bunlara teknoloji hazırlık seviyeleri 
diyoruz, fikirden ürüne kadar 
dönüşüm sürecini teknoparklar 
bünyesinde gerçekleştirebiliyorsunuz. 
Hem genç araştırmacılar, yeni 
mezunlar hem de akademisyenler 
veya fikri olan dışardan bir kişi bu 
kapsamda bir AR-GE gerçekleştirerek 
teknoparklar içerisinde faaliyet 
gösterip firmasını açabilir. Bunu 
somut hale getirecek olursak bizim 
bir fikrimiz var, bu fikri öncelikle 
araştırıp, deneyimleyip somut 
hale dönüştürüp daha sonrasında 
prototipini yapıp daha sonra büyük 
boyutlu prototipini yapıp sonra 
piyasaya arz edilebilmesi için gerekli 
alt yapıyı sağlayıp piyasaya arz 
edilmesi lazım. Bizim aşamalarımızın 
hepsi böyle gelişti.” diye konuştu.

 “Biz bu projeyi ülkemize 
kazandırmış olduk”
Dentoleum projesinin piyasaya arz 
ettikleri ilk ürünleri olduğunu söyleyen 

Doç. Dr. Dayan: projenin detaylarını 
şöyle anlattı: “Dentoleum, bizim 
piyasaya arz ettiğimiz ilk ürünümüz. 
Biz yeni ve yenilikçi bakış açısı yapmak 
istedik. Bu kapsamda kendi aramızda 
fikir tartışmaları yaptık. Ülkemizde 
diş hassasiyet giderici olarak böyle 
bir sprey satılmıyor. Farklı ürünler 
var ama profesyonel kullanıma 
uygun ürünler. Yani kozmetik 
kategorisinde nihai kullanıcının 
kendisinin satın alıp hassasiyetini 
azaltıp ya da gidereceği bir ürün 
yoktu. Biz bunu ülkemize kazandırmış 
olduk. Çalışma mekanizması olarak 
da içerinde bitkisel ekstralar var 
ve bunun yanı sıra flor, fosfat, 
nitrat gibi iyon ve mineraller var. 
Bu ürünün memnuniyet oranına 
baktığımızda yüzde doksanın üzerinde 
bir memnuniyet söz konusu bu bizi 
oldukça sevindirmekte. Piyasada 
bu ürünün varlığından haberdar 
olan birçok hekim bu ürünümüzü 
kullanıcılara tavsiye ediyor. Binlerce 
kullanıcı denedi ve hassasiyetini ya 
giderdiği ya da azalttığı yönünde geri 
dönüş verdi.”

“Diş beyazlatma kiti geliştireceğiz”
Yeni projelerinin diş beyazlatma 
kiti üzerine olacağını belirten Doç. 

Dr. Dayan, çalışmaları ile ilgili yeni 
formülasyonlarının olduğunu belirtti. 
Doç. Dr. Dayan: “Biz yeni bir diş 
beyazlatma kiti geliştireceğiz. Bizim 
Erciyes Teknopark’a verdiğimiz ilk 
projemiz de yine diş beyazlatma kiti 
üzerineydi. Diş beyazlatma kitleri ev 
tipi ve ofis tipi profesyonel kullanım 
olarak ikiye ayrılmakta. Ev tipi 
kullanımın içerisindeki beyazlatma 
ajanları daha düşük. Ofis tipi olanlarda 
ise beyazlatma ajanlarının oranı daha 
yüksek. Uzman bir hekimin bunu 
uygulaması gerekmekte. Şu andaki 
projemizde bununla ilgili. Bazı ön 
çalışmalarını gerçekleştirdik. Daha 
sonra da bunu optimize edip gerçekten 
bir ürün haline getirebilmek için ciddi 
bir AR-GE yapmamız gerekir.” diye 
konuştu.

DentBioChem firmasının Dentoleum isimli yeni projesinde görev alan dört akademisyenden biri olan Doç. Dr. Serkan 
Dayan, diş hassasiyetinin çözümü olan yeni projelerini anlattı. Dört akademisyenin birlikte geliştirdiği ‘Dentoleum’ 

isimli ürün son zamanlarda çok talep görmekte.

‘Dentoleum’      ‘Dentoleum’      
Diş Hassasiyetine Yeni Çözüm:

 Haber: Buse Yaren Özdemir
 Fotoğraf: Buse Yaren Özdemir
 Tasarım: Sıla Bosuguy
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 Haber: S. Sena Eldeş
 Fotoğraf: S. Sena Eldeş
 Tasarım: Sıla Bosuguy

Küçük yaşlarda Kayserispor amatör futbol takımına girerek spor hayatına atılan ve hocasının yönlendirmesiyle kros 
şampiyonasına katılan Hamza Aktaş, Konya’da katıldığı seçmelerde Kros Milli Takımına seçildi. Çeşitli sebeplerden 
dolayı atletizmi bırakmak zorunda kalan Aktaş, Erciyes Üniversitesi Basın Yayın Merkezi’nde fotoğrafçılık yapmaya 
başladı. Tıbbi fotoğrafçılık yaparak kariyerine devam eden Aktaş, Kros Milli Takımı’ndan tıbbi fotoğrafçılığa uzanan 

hayat öyküsünü anlattı.

Kros Milli Takımı’ndan 
Tıbbi Fotoğrafçılığa
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 1965 yılında Kayseri’nin Yeşilhisar ilçesinde dünyaya 
gelen Hamza Aktaş, ilk, orta ve lise öğrenimlerini 
Kayseri’de tamamladı. Erciyes Üniversitesi Foto Film 
Merkezi’nde Birim Sorumlusu olarak çalışmakta olan 
Aktaş, krosa başlama zamanlarını şöyle anlattı: “Kros 
Milli Takımı’na girişim biraz futbolculuk dönemine 
dayanıyor. 1970’li yılların sonlarında Kayserispor’un 
amatör futbol takımıyla spora başladım. Antrenmanlara 
çıkarken bir hocamız kros şampiyonasına benim de 
katılmamı istedi ve Kayserispor’u temsilen takımımızı 
oluşturmak üzere bir arkadaşımla beni kros yarışlarına 
gönderdi. İlk yarışımızda çok zor da olsa yarışı bitirdik 
ama biz de bittik.” Katıldıkları yarış sonrası başka 
arkadaşlarının yanında hocalarının, başarılarından 
bahsederek kendilerini övmesiyle havaya girdiklerini 
ve devamlı olarak birlikte kros yarışlarına katıldıkları 
için futbolu bıraktıklarını söyleyen Hamza Aktaş, 
“Kayseri’de ‘Atatürk’ü An’ diye 6 kilometrelik bir kros 
yarışması vardı. 6 kilometrelik bu kros yarışmasında 
birinci oldum. Sonra devamlı kros koşmaya, atletizme 
başladım. Antrenörler bizim başarımızı görünce bizi 
daimi Kayseri Kros Bölge takımına aldı. Bölge takımına 
alınınca artık atletizmle anılmaya başladık” dedi.

“Kayseri’nin atletizm dalında ilk 
milli atleti benim”
Kayseri’de düzenlenen yarışmalarda devamlı ilk üçte 
olması sebebiyle Konya’da yapılacak olan Türkiye Kros 
Şampiyonası’na davet edildiklerini söyleyen Hamza 
Aktaş, “Kros Milli Takım seçmeleri için Konya’ya 
gittik. Ben 6 kilometrelik mesafede yarıştım, 4’üncü 
oldum. Kros Milli Takımına seçildik. Kros Milli Takımına 
seçilince Ankara’daki kulüplerden teklifler geldi 
ama gidemedik. Kros Milli Takımında Balkanlar’da 

yarışmalara katıldık. O yarışma esnasında uç bir 
derecemiz olmasa da milli takıma girmiş olduk. 
Kayseri’nin atletizm dalında ilk milli atleti benim. Ama 
çeşitli ailevi nedenlerden ve çalışmamız gerektiğinden 
dolayı atletizme devam edemedik. O nedenle genç 
yaşta bıraktık” ifadelerini kullandı. 

“Hem dağcılık, hem atletizm hem 
de televizyonculuk yapardık”
Bir arkadaşının vesilesiyle ara sıra dağa giderek 
dağcılık sporuna merak saldıklarını belirten Hamza 
Aktaş, “Bir arkadaşımız vardı onun dağcılık yaptığı 
zamanlarda biz de ara sıra dağa giderdik. O arkadaşla 
tanışma vesilesiyle sonradan sonraya dağcılık sporuna 
merak saldık. Hem atletizmi, hem de dağcılık sporunu 
devam ettiriyorduk. Arkadaşım daha önce yerel 
televizyonlarda çalışırdı. Yayın yönetmenliği falan 
yaptı. O ara hem de televizyonculuğa yönelmiştik. 
O dönemlerde hem dağcılık, hem atletizm hem de 
televizyonculuk yapardık” diye konuştu. Çeşitli dallarla 
uğraştıktan sonra Erciyes Üniversitesi Sağlık Kültür 
Merkezi’nde fotoğrafçı olarak çalışmaya başlayan 
Aktaş, “Burada bir fotoğrafçının eksik olduğunu 
ve fotoğrafçı aradıklarını söylediler. ‘Seni buraya 
alalım’ dediler. Ben de onayladım. Bir süre hastanede 
çalıştıktan sonra üniversitenin fotoğrafçısı olarak 
fotoğrafçılığa başladım. Yaklaşık 10-12 yıl kadar 
rektörlük basın yayın merkezinde fotoğrafçılık yaptım. 
Sonrasında 6 ay süre içinde başka arkadaşların 
alınması ve benim de yaşım ilerlemesi nedeniyle 
oradan ayrıldım. Bu nedenle de kendi mesleğime geri 
döndüm. Ama yine de arada arkadaşlarla paslaşıyoruz. 
Onların yetişemediği dönemlerde biz takviye 
yapıyoruz.” diye konuştu.

Dönemin zorluklarına rağmen 
fotoğrafçılığa olan ilgisinden 
vazgeçmedi
Lise dönemlerinden itibaren fotoğrafçılığa ilgisi 
olduğunu ama o dönemlerde fotoğraf makinesinin 
temin edilmesinin zorluklarından ve tüm zorluklara 
rağmen fotoğrafçılığa devam ettiğinden bahseden 
Aktaş, “O dönemlerde fotoğraf makinesi bulmak 
çok zordu. Hem çok pahalıydı hem de Türkiye’de 
de o kadar fotoğraf makinesi yoktu. Paran olsa 
bile alamazsın yurt dışından getirtmek zorunda 
kalırdın. Bizim o zaman bir abimiz vardı. Bizimle 
birlikte atletizm yapardı. Onun vasıtasıyla bize bir 
fotoğraf makinesi verilmişti. O sayede lisenin son 
zamanlarında fotoğrafçılığa başlamıştım. Sonra 
dağcılığa başladığımızda hürriyet muhabirliği ve 
doğa fotoğrafçılığı yapan bir arkadaşımız vardı. 
Hürriyet’e de dağlardan çekmiş olduğu güzel manzaralı 
fotoğrafları haber yapardık. Bizim gittiğimiz dağcılık 
faaliyetlerini arkadaşlar Hürriyet’te haber yaparlardı. 
Sonra kendimize bir fotoğraf makinesi aldık, onunla 
devam ettik. O makineyi uzun süre kullandık. Zaman 
geçtikçe ve fotoğraf makinelerinin Türkiye’ye 
girmesiyle yeni model fotoğraf makineleri aldık. Daha 
sonra üniversiteye girdik. Orada hangi makineyi talep 
edersek onu alıyorlardı. O sayede fotoğrafçılığa devam 
ettik.” dedi. 

“Belki başarılı bir öğrenci değildim 
ama idealist bir sporcuydum”
Spor imkanlarının zor olduğuna, çoğu zaman giyecek 
bir eşofman bile bulamadıklarına vurgu yapan Aktaş, 
“Belki başarılı bir öğrenci değildim ama idealist bir 
sporcuydum. Bizim dönemimizdeki spor imkanlarıyla 

şimdiki spor imkanları çok farklı. Biz zamanında 
ayakkabı, şort, giyecek bir eşofman bulamazdık. 
Hatta hatırlıyorum. Milli takıma girdiğimizde bize 150 
dolar vermişlerdi. O 150 doların 100 dolarına ayakkabı 
almıştım.  O ayakkabı da yurt dışına giden arkadaşımız 
vardı. O başkasından satın almış ben de ondan satın 
almıştım. Ayakkabısızlıktan 2’inci 3’üncü el ayakkabılar 
kullanırdık. Annemizin, babamızın vermiş olduğu 
paraları biriktirir, o zorluklarda Ankara’ya, İstanbul’a 
yarışmaya giderdik. İstanbul maratonu var şimdi o 
zamanlar Avrasya maratonuydu. Buradan 4 arkadaş 
ailelerimize söylemeden gece karanlığında o yarışlara 
gittik. O gittiğimiz yarışlarda şimdiki sporcular gibi 
yemek, içmek, harcamak o zaman imkansızdı çünkü 
paran yoktu. Biz peynir ekmekle Avrasya maratonunu 
koştuk. Ne kadar zor şartlarda ne kadar eziyet 
çektiğimizi düşünün. Ama yine de mutluyduk. Çünkü 
spor yapıyorduk. O zamanlar arkadaşlık vardı. Birinde 
olmasa biri veriyordu. Arkadaşlarla beraber toplu 
hareket edebiliyordun, birbirini anlayabiliyordun. Ama 
şimdi o sıcaklık, o samimiyet, o anlayış yok. O yüzden 
spor yapan gençlerin bunlara da dikkat etmeli.” diye 
konuştu. 

“Önereceğim tek şey çalışmak”
Gençlere tek önerisinin çalışmak olduğunu belirten 
Aktaş, sözlerini şöyle sonlandırdı: “Şimdiki arkadaşlara 
önereceğim tek şey çalışmak. Çünkü çok fazla, 
haddinden fazla imkanları var. Ayakkabısından tut 
eldivenine kadar, gözlüğünden tut, montuna kadar her 
şey çok iyi. Ayaklarımızın kanadığını, burkula burkula 
koştuğumuzu biliriz. O nedenle genç arkadaşlar 
imkanların değerini bilsin, kendilerine bir hedef seçsin 
ve o hedefte yılmadan usanmadan devam etsin.”


